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Ce pensii mai plătim foștilor
judecători și procurori

Numărul de beneficiari de pensii de serviciu
era, la finele lunii septembrie 2018, de 9.129
persoane, în creştere uşoară, cu 23 persoane,
faţă de finele lunii precedent, conform datelor
centralizate de Casa Naţională de Pensii Publice
(CNPP).

Cei mai mulţi, respectiv 3.568, erau
beneficiari ai Legii 303/2004 privind statutul
procurorilor şi judecătorilor. Pensia medie în cazul
acestora a fost de 16.063 lei, din care 14.823 lei
cota suportată din bugetul de stat, iar diferenţa din
bugetul asigurărilor sociale de stat.

De Legea nr. 216/2015 privind acordarea
pensiei de serviciu membrilor Corpului diplomatic
şi consular al României beneficiau 864 de
persoane. Pensia medie era de 5.487 lei, din care
3.325 lei suportaţi de la bugetul de stat.

În ceea ce priveşte beneficiarii Legii
215/2015 pentru modificarea şi completarea Legii
7/2006 privind statutul funcţionarului public
parlamentar, numărul acestora era de 813 de
persoane, pensia medie ridicându-se la 4.294 de
lei (2.631 lei suportaţi de la bugetul de stat).

Potrivit sursei citate, de Legea 83/2015
pentru completarea Legii 223/2007 privind statutul
personalului aeronautic civil navigant profesionist
din aviaţia civilă din România beneficiau 1.462
pensionari, iar pensia medie se ridica la valoarea
de 10.705 lei, din care 7.536 lei suportaţi din
bugetul de stat.

Pensii de serviciu pentru beneficiari ai Curţii
de Conturi s-au acordat unui număr de 608
persoane, media fiind de 7.624 lei, din care 4.211
lei cota suportată din bugetul de stat.

De asemenea, potrivit Agerepres, de Legea
130/2015 pentru completarea Legii 567/2004
privind statutul personalului auxiliar de specialitate
al instanţelor judecătoreşti şi al Parchetelor
beneficiau 1.814 pensionari, pensia medie fiind de
3.941 lei, din care 2.264 lei suportaţi din bugetul
de stat. 

Pe scurt.

Profesorii și
învățătorii,
chemați la

consultări de noul ministru
al Educației, s-au declarat
nemulțumiți, în primul rând,
de birocratizarea
sistemului de învățământ
preuniversitar.

Întâlnirea de lucru cu
reprezentanți ai cadrelor
didactice a avut drept scop
inventarierea principalelor
dificultăți pe care le
întâmpina aceștia și
remedierea cât mai
urgență a acestora, astfel
încât să se asigure crearea unor
premise solide pentru creșterea calității
învățământului preuniversitar din
România, informează MEN. Potrivit
unui comunicat, la întâlnire au fost
prezenți și membri ai unor asociații
profesionale, lideri de sindicat, precum
și inspectori școlari. „Concret, învățătorii
și profesorii prezenți au semnalat,
printre altele, necesitatea urgentă a
debirocratizarii sistemului de
învățământ, reluarea dialogului cu toți

factorii implicați privind programa și
manualele școlare, precum și
regândirea modului în care se
realizează inspecțiile la clasă.
Participanții au cerut, totodată,
clarificarea statutului juridic și a
aspectelor legate de finanțarea
centrelor de resurse și asistență
educațională“, se precizează în
comunicat. 

Rovana Plumb a solicitat
reprezentanților MEN propuneri de

soluții concrete și rapide
privind toate aspectele
semnalate și constituirea,
în acest sens, a unui grup
de lucru la nivelul instituției.
„Trebuie să găsim ideea,
soluția, iar apoi găsim și
finanțarea. Pentru
Guvernul României,
învățământul reprezintă o
prioritate zero. Avem soluții
care sunt finanțabile
inclusiv din fonduri
europene, pe care le vom
comunică în curând“, a
declarat mnistrul. 

Rovana Plumb a
devenit ministru interimar al Educației,
în urma vacantării postului odată cu
demisia lui Valentin Popa. Ministrul
Educației, Valentin Popa, a demisionat
pe 27 septembrie, după ce Uniunea
Democrată Maghiară din România
(UDMR) a anunțat suspendarea
protocolului de colaborare cu Partidul
Social Democrat (PSD). Premierul
României trebuie să propună un nou
ministru al Educației Naționale, care să
preia conducerea ministerului. 

Ce probleme are gimnaziul?

Învățătorii și profesorii,
nemulțumiți de birocratizarea

sistemului de învățământ


